
Nagranie dźwiękowe z obrad 

LXII sesji Rady Miasta Jarosławia z dnia 24 kwietnia 2023 r. 
— stanowi załącznik nr 1 do protokołu - 

OA.0002.4.2023 

Protokół nr LXII/2023 
z LXII sesji Rady Miasta Jarosławia 
Jarosław, dnia 24 kwietnia 2023 roku 

sala narad UM - Rynek I, Ratusz 

Ad I. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Obrady LXII sesji Rady Miasta Jarosławia VIII kadencji (2018—2023) otworzyła o godz. 12.12 
wiceprzewodnicząca Rady Miasta Jarosławia Agnieszka Wywrót. Po powitaniu 

oświadczyła, iż sesja została zwołana w oparciu o art. 20 ust. I ustawy z dnia 8 marca 1990r. 
o samorządzie gminnym, $53 ust. 2 Statutu Gminy Miejskiej Jarosław. Zgodnie z listą 

obecności w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych (radny Marcin Nazarewicz przybył na obrady 
z opóźnieniem i od godz. 12.17 liczba obecnych radnych wyniosła 15), co stanowi quorum, 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji (lista obecności radnych stanowi 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 
W obradach uczestniczyli również: 

1. Burmistrz Miasta — Waldemar Paluch 
2. Zastępca Burmistrza — Dariusz Tracz 
3. Sekretarz Miasta — Magdalena Kapusta 

4. Skarbnik Miasta — Anna Gołąb 
5. Radca Prawny — Mariusz Prychocin 

6. Dyrektorzy jednostek podległych: MOPS, MOSiR, 
7. Prezesi Spółek: PGKiM, PWiK 
8. Dyrektorzy Wydziałów Urzędu Miasta 

(lista obecności osób zaproszonych stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu). 
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Ad II. Rozpatrzenie wniosków dotyczących porządku obrad. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Jarosławia Agnieszka Wywrót poinformowała, że 
porządek obrad wraz z projektami uchwał został radnym przesłany elektronicznie w poniedziałek 
tj. 17 kwietnia 2023 r., czyli na 7 dni przed sesją. Do porządku obrad wpisano 10 projektów 

uchwał. W tym samym dniu radni otrzymali informację na temat „Gospodarki zielenią na terenie 
miasta i na terenach będących własnością Gminy Miejskiej Jarosław w 2022 oraz do 24 kwietnia 
2023 r.”, „Sprawozdanie z akcji zimowego utrzymania dróg gminnych za okres grudzień 2022- 

marzec 2023” oraz sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Jarosławia za okres 16 marca 
— 13 kwietnia 2023 r. ze szczególnym uwzględnieniem realizacji uchwał Rady Miasta Jarosławia. 

W dniu sesji, tj. 24 kwietnia br., radni otrzymali dodatkowe projekty uchwał na drukach nr 11, 
12, 13. 

Proponowany porządek obrad: 

I. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

II. Rozpatrzenie wniosków dotyczących porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołu z LXI sesji Rady Miasta Jarosławia z dnia 27 marca 2023 r. 
IV. Podjęcie uchwał: 
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l) w sprawie uchylenia uchwały w sprawie budżetu obywatelskiego Gminy Miejskiej 

Jarosław, 
2) w sprawie wystąpienia do Komendanta Wojewódzkiego Policji w Rzeszowie o wydanie 

opinii w sprawie rozwiązania Straży Miejskiej w Jarosławiu, 
3) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Jarosławia na rok 2023, 

4) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 
5) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 
6) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 
7) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 
8) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości, 

9) w sprawie wyrażenia zgody na zbycia nieruchomości, 

10)w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem Gminy Miejskiej Jarosław na lata 2023-2028. 

V. - Gospodarka zielenią na terenie miasta i na terenach będących własnością Gminy 
Miejskiej Jarosław. 

VI. Omówienie stanu dróg po akcji zimowego utrzymania. 

VII. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza 
z wykonania uchwał Rady. 

VIII. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym. 

IX. Wolne wnioski i informacje. 
X. Zakończenie obrad. 

-porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu, 
-pismo znak: OQA.0002.4.2023 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu, 
-ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Na pytanie, czy ktoś z obecnych chce zgłosić jeszcze jakiś wniosek do ww. porządku obrad, 
Burmistrz Miasta Waldemar Paluch poprosił o wprowadzenie dodatkowych projektów 
uchwał na druku nr 11 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego, na druku nr 12 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok i na druku nr 13 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jarosławia na 2023 rok. 

Wszystkie trzy projekty uchwał dotyczą kwestii zagospodarowania bulwarów nad Sanem 

i konieczności zwiększenia środków finansowych na ten cel, by można było rozstrzygnąć 
przetarg (trzy poprzednie postępowania przetargowe nie zostały rozstrzygnięte). 

Wobec braku innych zgłoszeń wiceprzewodnicząca Rady Miasta Jarosławia Agnieszka 
Wywrót poddała pod głosowanie: 

a wniosek Burmistrza Miasta Waldemara Palucha o wprowadzenie do porządku 
obrad dodatkowego projektu uchwały na druku nr 11 w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 14 radnych przy głosach: 

„Za”- 11, 

„przeciw ” — 3, 

„wstrzymał się ” — brak 

przyjęła ww. wniosek i wprowadziła do porządku obrad dodatkowy projekt 

uchwały na druku nr 11 
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-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu. 

a wniosek Burmistrza Miasta Waldemara Palucha o wprowadzenie do porządku 

obrad dodatkowego projektu uchwały na druku nr 12 w sprawie wprowadzenia zmian 
w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 14 radnych przy głosach: 

„za”- Il, 

„przeciw ” — 3, 

„wstrzymał się” — brak 

przyjęła ww. wniosek i wprowadziła do porządku obrad dodatkowy projekt 

uchwały na druku nr 12 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu. 

«a wniosek Burmistrza Miasta Waldemara Palucha o wprowadzenie do porządku 

obrad dodatkowego projektu uchwały na druku nr 13 w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Jarosławia na 2023 rok 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 14 radnych przy głosach: 

„Za -1l, 

„przeciw ” —3, 

„wstrzymał się” — brak 

przyjęła ww. wniosek i wprowadziła do porządku obrad dodatkowy projekt 

uchwały na druku nr 13 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu. 

Uwzględniając przyjęte wnioski Rada Miasta w obecności 14 radnych ustaliła, 

że porządek obrad w dniu 24 kwietnia 2023 r. 

będzie przedstawiał się następująco: 

Proponowany porządek obrad: 

I. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Il. Rozpatrzenie wniosków dotyczących porządku obrad. 

II. Przyjęcie protokołu z LXI sesji Rady Miasta Jarosławia z dnia 27 marca 2023 
r. 

IV. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie uchylenia uchwały w sprawie budżetu obywatelskiego Gminy 
Miejskiej Jarosław, 

2) w sprawie wystąpienia do Komendanta Wojewódzkiego Policji w Rzeszowie 
o wydanie opinii w sprawie rozwiązania Straży Miejskiej w Jarosławiu, 

3) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Jarosławia na rok 2023, 
4) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 
5) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 
6) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 

7) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 
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8) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości, 

9) w sprawie wyrażenia zgody na zbycia nieruchomości, 

100w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Jarosław na lata 2023-2028, 

11) w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 

12) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok, 

13)w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jarosławia na 

2023 rok. 

V. Gospodarka zielenią na terenie miasta i na terenach będących własnością Gminy 

Miejskiej Jarosław. 

VI. Omówienie stanu dróg po akcji zimowego utrzymania. 
VII.Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady. 

VIII. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym. 

IX. Wolne wnioski i informacje. 
XI. Zakończenie obrad. 
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Ad V. Przyjęcie protokołu z LXI sesji Rady Miasta Jarosławia z dnia 27 marca 2023 r. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Jarosławia Agnieszka Wywrót poinformowała, że 

zgodnie z $ 76 ust. 2 protokół z LXI sesji Rady Miasta Jarosławia z dnia 27 marca 2023 r. był 
dostępny w biurze rady, tak więc Radni zainteresowani jego treścią, mogli się z nim zapoznać. 

Na pytanie wiceprzewodniczącej, czy ktoś z obecnych wnosi uwagi do ww. dokumentu, nikt 
się nie zgłosił. 

Prowadząca obrady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z: 

> LAT sesji Rady Miasta Jarosławia z dnia 27 marca 2023 r. 

Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” — 13, „przeciw — brak, „wstrzymał się” — 1 
przyjęła protokół z LXI sesji Rady Miasta Jarosławia z dnia 27 marca 
2023 r.- raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 10 do 

niniejszego protokołu 

O godz. 12:17 na obrady przyszedł radny Marcin Nazarewicz. 

Ad IV. Podjęcie uchwał: 
1/ w sprawie uchylenia uchwały w sprawie budżetu obywatelskiego Gminy Miejskiej Jarosław- 

projekt stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Jarosławia Agnieszka Wywrót poinformowała, że 
trudna sytuacja finansowa miasta spowodowana wysoką inflacją, wzrostem cen nośników 

energii, usług oraz najniższego wynagrodzenia, przy równoczesnym ustawowym 
zmniejszeniem wpływów do budżetu z tytułu udziału w podatkach PIT i CIT, dotyczy nie tylko 
roku bieżącego, ale także, z dużym prawdopodobieństwem roku 2024. Aby zachować 
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równowagę finansową Miasta w tym szczególnie niesprzyjającym okresie, konieczne jest m.in. 

wprowadzenie poważnych oszczędności, wśród których znajduje się również czasowa 

rezygnacja z ogłoszenia kolejnej edycji Jarosławskiego Budżetu Obywatelskiego (JBO). 

Należy podkreślić, iż uchylenie uchwały o JBO jest planowane tylko na rok, a formuła 
uchylenia jest rozwiązaniem wymuszonym wyłącznie przez przepisy prawa, ponieważ Rada 

Miasta nie posiada uprawnień do zawieszenia uchwały o JBO. Przyjęcie proponowanej 
uchwały w obecnym terminie oznacza, że będą realizowane w 2023 r. projekty JBO wybrane 
w czasie edycji ogłoszonej w 2022 r., natomiast nie będzie ogłoszenia nowej edycji JBO 
w 2023 r., a tym samym — i na tym polega oszczędność dla budżetu Miasta — nie będzie 

projektów do realizacji w 2024 r. Dla ponownego uruchomienia JBO, po rocznej przerwie, 

niezbędne będzie przyjęcie stosownej uchwały przez Radę Miasta Jarosławia do końca marca 
2024 r. 

Opinię Komisji Infrastruktury Społecznej przedstawiła, w imieniu przewodniczącego 
komisji Jarosława Litwiaka — Agnieszka Wywrót. Komisja wydała opinię pozytywną. 

Wobec braku uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały na druku 

nr 1. 

Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” —7, „przeciw ” — 4 i „wstrzymał się” — 4 podjęła 

uchwałę nr 843/LXII/2023 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 
budżetu _ obywatelskiego __Gminy _ Miejskiej Jarosław — raport 
z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu, 
uchwała nr 843/LXN/2023 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 

anna zzz... nana znane. zeza zeza a aa eee iieie 

2/ w sprawie wystąpienia do Komendanta Wojewódzkiego Policji w Rzeszowie o wydanie opinii 

w sprawie rozwiązania Straży Miejskiej w Jarosławiu - projekt stanowi załącznik nr 14 do 
niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Jarosławia Agnieszka Wywrót poinformowała, że 

zgodnie z art. 4 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. o strażach gminnych: „Rada gminy może 

rozwiązać straż po zasięgnięciu opinii właściwego terytorialnie komendanta wojewódzkiego 
(Stołecznego) Policji, o czym zawiadamia wojewodę. W przypadku nieotrzymania opinii, rada 

gminy może rozwiązać straż po upływie 14 dni od dnia przedstawienia wniosku o wydanie 
opinii”. Wobec powyższego, w związku z zamiarem rozwiązania Straży Miejskiej 
w Jarosławiu, podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

Opinię Komisji Infrastruktury Społecznej przedstawiła, w imieniu przewodniczącego 
komisji Jarosława Litwiaka — Agnieszka Wywrót. Komisja wydała opinię pozytywną. 

Głos w dyskusji zabierali: radna Wanda Czerwiec, radny Mariusz Walter, radny Piotr 

Kozak, radny Sebastian Kogut, radny Marcin Nazarewicz, wiceprzewodnicząca Rady 

Bożena Łanowy, radna Dorota Batiuk-Jankiewicz i radny Piotr Baran zwracając uwagę, 
że: 

e temat likwidacji Straży Miejskiej był jednym z punktów kampanii wyborczej 
Burmistrza Waldemara Palucha, 

e ponowna próba rozwiązania tej formacji powoduje, że strażnicy pracują na tzw. 
„minie”, bo nie wiedzą jaka będzie ich przyszłość, 
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e pytanie zawarte w formularzu konsultacyjnym dotyczącym rozwiązania Straży 
Miejskiej zostało źle sformułowane, bo nie dawało możliwości wyrażenia opinii na 

temat pracy straży, tylko konieczność udzielenia odpowiedzi „tak” lub „nie”, 

e  dwuzdaniowe uzasadnienie dołączone do projektu uchwały jest lakoniczne i ośmiesza 
Radę Miasta, 

e radni powinni otrzymać zestawienie ewentualnych oszczędności uzyskanych z tytułu 
likwidacji Straży Miejskiej, 

e Komendant Straży Miejskiej powinien wypowiedzieć się, czy formacja, którą kieruje 
jest potrzebna w mieście Jarosławiu, czy też nie, 

e chociaż projekt uchwały nr 2 nie likwiduje Straży Miejskiej - to zapis $ 1 jasno mówi 

o takim zamiarze. 
Ponadto radni pytali: 

e o ilość osób zatrudnionych w Straży Miejskiej (z podziałem na pracę w terenie i na 
monitoringu), 

e jakie będą oszczędności, gdyby doszło do likwidacji straży (ile będzie kosztował 

realizowany przez podmiot zewnętrzny konwój środków finansowych), 

kto przejmie dotychczasowe jej zadania, 

kto będzie zajmował się odławianiem bezdomnych zwierząt, 

czy osoby biorące udział w konsultacjach społecznych online, mogły oddać tylko jeden 
głos, czy też więcej, 

e czy mieszkańcy będą mogli czuć się bezpiecznie, jeśli zadania straży zostaną scedowane 
tylko na Policję, która i tak obciążona jest szeregiem swoich zadań, 

e czy w Jarosławiu powstanie policja municypalna w odniesieniu do 21 postulatów 
ogłoszonych i podpisanych przez samorządowców w Gdańsku 31 sierpnia 2019 r., 

e czy procedura dotycząca likwidacji Straży Miejskiej uruchomiona w 2019 roku została 
zakończona i czy potrzebna jest dzisiejsza uchwała w tym temacie. 

Radny Mariusz Walter zaapelował do radnych, by projekt uchwały dotyczący rozwiązania 
Straży Miejskiej, odłożyć do czasu uzyskania od Burmistrza szczegółowej kalkulacji korzyści 
dla miasta, jakie miałyby wynikać z likwidacji tej formacji. 

Radny Sebastian Kogut poprosił Burmistrza o informację, czy Rada Miasta podejmując 
niniejszą uchwałę, likwiduje Straż Miejską. 

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Wywrót podkreśliła, że opinia Komendanta 
Wojewódzkiego Policji nie jest dla rady wiążąca. 

Wyjaśnień w niniejszym temacie udzielał Burmistrz Miasta Waldemar Paluch tłumacząc, 
Że: 

e projekt uchwały na druku nr 2 wyraźnie mówi o wystąpieniu do Komendanta 
Wojewódzkiego Policji w Rzeszowie w sprawie wydania opinii na temat rozwiązania 
Straży Miejskiej w Jarosławiu, 

e niniejszą uchwałą nie likwiduje się Straży Miejskiej, a powstała dyskusja jest brakiem 
zrozumienia tej uchwały, 

e gdyby uchwała na druku nr 2 nie była potrzebna — to by jej nie przedkładano. 

W trakcie dyskusji nad projektem uchwały na druku nr 2, radni odnosili się do zapisów 
statutowych mówiących o liczbie i czasie wystąpień radnych podczas obrad sesji. Wskazywali, 
że na sesjach nie jest przestrzegany przez przewodniczącego rady ten przepis. Według $ 68 

statutu czas pierwszego wystąpienia nie powinien przekraczać 3 minut, a czas drugiego w tej 
samej sprawie 2 minut. Pomimo tego, iż prowadząca obrady tłumaczyła, że nie ma możliwości 
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technicznych wprowadzenia w systemie 3 i 2 minut wypowiedzi, radni domagali się 

uwzględnienia zapisów statutowych i opinii radcy prawnego w niniejszej kwestii. 

Radca Prawny Mariusz Prychocin potwierdził, iż na sesjach powinien być przestrzegany 
zapis $ 68 statutu Gminy Miejskiej Jarosław. 

  

  
W związku z powyższą sytuacją zarządzono przerwę techniczną na ustawienie systemu, która 

trwała od godz. 12** do 12. 
  

Po wznowieniu obrad, wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Wywrót poinformowała, że 

zgodnie z tym, co przekazał informatyk, nie ma możliwości ustawienia sytemu, który 
różnicowałby czas wystąpień na 3 i 2 minuty. System został on ustawiony jednakowo dwa razy 
po 3 minuty, z tym, że przy drugiej wypowiedzi radnego w tej samej sprawie, mikrofon będzie 

wyłączany przez prowadzącą obrady, zgodnie ze statutem po upływie 2 minut. 

Radni zgodzili się z powyższym rozwiązaniem. 

O godz. 12.54 obrady opuściła radna Jolanta Makarowska. 

Radny Marcin Nazarewicz zgłosił wniosek formalny, aby w projekcie uchwały na druku nr 2 

w sprawie wystąpienia do Komendanta Wojewódzkiego Policji w Rzeszowie o wydanie opinii 
w sprawie rozwiązania Straży Miejskiej w Jarosławiu w $ 1 wykreślić sformułowanie o treści: 

„w związku z zamiarem rozwiązania Straży Miejskiej w Jarosławiu, funkcjonującej w strukturze 
Urzędu Miasta Jarosławia”. 

Dodatkowo oświadczył, iż docierają do niego sygnały mieszkańców o problemach 
technicznych z transmisją online dzisiejszej sesji. 

  

  
Od godz. 13% do 137? trwała przerwa techniczna związana z koniecznością przywrócenia 

transmisji obrad dzisiejszej sesji. 
  

Po przerwie na obrady powróciła 13.32 radna Jolanta Makarowska 

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Wywrót poddała pod głosowanie wniosek radnego 
Marcina Nazarewicza, aby w $ 1 wykreślić sformułowanie o treści: „w związku z zamiarem 

rozwiązania Straży Miejskiej w Jarosławiu, funkcjonującej w strukturze Urzędu Miasta 

Jarosławia” 

Rada Miasta Jarosławia w obecności 15 radnych przy głosach: 
„za”-4, 

„przeciw ” — 11, 
„wstrzymał się” — brak 

odrzuciła ww. wniosek 

-raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 

protokołu 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

na druku nr 2. 

Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” —1l, „przeciw” — 4 i „wstrzymał się” — brak 

podjęła uchwałę nr 844/LXII/2023 w sprawie wystąpienia do 
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Komendanta Wojewódzkiego Policji w Rzeszowie o wydanie opinii 
w sprawie rozwiązania Straży Miejskiej w Jarosławiu — raport 
z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu, 
uchwała nr 844/LXII/2023 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu 

RZEK ZETTKKKETTEZKEZKZKEENSSZZENSZSESZENTZZENZESTZETZKKKNSZSZZZZZKZKESZNSZRSSSSKSZZKNSTERKETE 

3/ w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Jarosławia na rok 2023 - projekt stanowi 
załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Jarosławia Agnieszka Wywrót poinformowała, że 
zmiany w planach jednostek budżetowych prowadzących działalność określoną w ustawie 

o systemie oświaty, które gromadzą dochody i wydatki na wydzielonym rachunku, o którym 
mowa w art. 223 ustawy o finansach publicznych wprowadza się na wniosek dyrektora Szkoły 
Podstawowej nr 9 im. Tadeusza Kościuszki. W związku z brakiem planu na rok 2023, dyrektor 
zwrócił się z prośbą o jego utworzenie. Szczegółowy zakres tytułów dochodów, jak również 
przeznaczenie zgromadzonych środków określa uchwała nr 920/LXXVIII/10 Rady Miasta 

Jarosławia z dnia 26 września 2010 r. w sprawie określenia gminnych jednostek budżetowych 
prowadzących działalność określoną w ustawie z dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe, 
które gromadzą dochody określone w uchwale na wydzielonym rachunku, źródeł tych 

dochodów i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planu finansowego dochodów 
gromadzonych na wydzielonym rachunku i wydatków nimi finansowanych, dokonywania 

zmian w tym planie oraz ich zatwierdzania (z późn. zmian.). Placówki oświatowe na 

wydzielonym rachunku mogą gromadzić dochody określone ww. uchwałą Rady Miasta 
Jarosławia. Uchwała ta obejmuje następujące rodzaje dochodów: 
1) spadki, zapisy i darowizny w postaci pieniężnej na rzecz jednostki budżetowej; 

2) odszkodowania i wpłaty za utracone lub uszkodzone mienie będące w zarządzie albo 
użytkowaniu jednostki budżetowej; 
3) opłaty za posiłki; 
4) czynsze za wynajem sal, pomieszczeń i innych powierzchni; 

5) opłaty za korzystanie z sali gimnastycznej, boiska oraz sprzętu sportowego; 
6) opłaty za korzystanie z urządzeń, komputerów i innego wyposażenia; 

7) opłaty z tytułu organizowania dla dzieci i młodzieży wypoczynku w okresie ferii zimowych 
i wakacji letnich; 

8) środki pozabudżetowe pozyskane z fundacji, stowarzyszeń i innych instytucji na realizacje 
programów. 
Mogą być przeznaczone na: 

1) finansowanie wydatków bieżących związanych z uzyskiwaniem przez jednostkę budżetową 
dochodów ze źródeł wymienionych powyżej; 
2) cele wskazane przez spadkodawcę oraz darczyńcę; 
3) remont lub odtworzenie mienia, w przypadku uzyskiwania dochodów z tytułu 

odszkodowania i wpłaty za utracone lub uszkodzone mienie będące w zarządzie albo 
użytkowaniu jednostki budżetowej; 

4) wydatki związane z realizacją programów realizowanych ze środków pozyskanych na 
podstawie zawartych porozumień; 
5) inne cele związane z działalnością tych jednostek budżetowych. 

Środki mogą być wydatkowane przez placówkę tylko do wysokości środków znajdujących się 
na wydzielonym rachunku bankowym. Określony w projekcie uchwały plan dochodów 

i wydatków jest limitem jaki szkoła może wydatkować w roku 2023. Planowane dochody 

obejmują w szczególności organizację wypoczynku letniego dla dzieci (wyżywienie opłacane 
przez rodziców) oraz środki z tytułu udostępnienia miejsca na antenę na dachu szkoły. 
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Wysokość środków dla poszczególnych placówek określone zostały w załącznikach nr 3 i 3a 
do uchwały Budżetowej Miasta Jarosławia na rok 2023. Szkoła Podstawowa nr 9 im. Tadeusza 

Kościuszki nie została ujęta w ww. załącznikach. 

Opinię Komisji Budżetowej przedstawiła przewodnicząca komisji Magdalena Cisek-Skiba. 
Komisja wydała opinię pozytywną. 

Radny Mariusz Walter zapytał, czym podyktowane jest tak obszerne uzasadnienie do 

projektu uchwały na druku nr 3, gdzie zmiany finansowe dotyczą jedynie kwoty 5 tys. zł, 
w kontekście skromnego uzasadnienia (liczącego kilka linijek) do projektu uchwały na druku 

nr 2 w sprawie wystąpienia do Komendanta Wojewódzkiego Policji w Rzeszowie o wydanie 
opinii w sprawie rozwiązania Straży Miejskiej w Jarosławiu. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
na druku nr 3. 

Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” —15, „przeciw ” — brak i „wstrzymał się” — brak 

podjęła uchwałę nr 845/LXII/2023 w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej Miasta Jarosławia na rok _2023- raport z przeprowadzonego 
imiennego głosowania stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu, uchwała nr 
845/LXTVU2023 stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu 

p... z. RR. RO ARR RR RR anna non a zz e woo eo ana aaa aaa see es asa 

4/ w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok - projekt stanowi 
załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Jarosławia Agnieszka Wywrót poinformowała, że 
projekt "BO-2023-Jarosław bez barier [B2 01]" to jeden 35 zwycięskich projektów 

wyłonionych do realizacji w ramach Jarosławskiego Budżetu Obywatelskiego w roku 2023. 
Zakłada stworzenie nowoczesnych pomocy dydaktyczno-rehabilitacyjnych do pracy 
z osobami niepełnosprawnymi oraz urządzeń elektronicznych umożliwiających pracę osobom 
niepełnosprawnym. Pomoc skierowana będzie w szczególności do osób niewidomych oraz 

z niepełnosprawnością ruchową. Prace prowadzone będą nad klawiaturą bezdotykową, 
programowalną, mechaniczną oraz protezą dla osób z wadami kończyn górnych. Do 
Jarosławskiego Budżetu Obywatelskiego projekt zgłoszony został przez Małgorzatę Bednarz 

- Prezesa Stowarzyszenia Nauka i Rozwój przy Zespole Szkół Technicznych 
i Ogólnokształcących im. Stefana Banacha w Jarosławiu. Stowarzyszenie to jest również 
zainteresowane realizacją zgłoszonego projektu. 

Opinię Komisji Budżetowej przedstawiła przewodnicząca komisji Magdalena Cisek-Skiba. 
Komisja wydała opinię pozytywną. 

Głos w dyskusji zabierali: radny Mariusz Walter oraz radny Marcin Nazarewicz zwracając 
uwagę, że: 

e uzasadnienie dołączone do projektu uchwały na druku nr 3 i 4 jest obszerne 
w porównaniu do tego na druku nr 2, 
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e jak się ma zasadność podjęcia uchwały na druku nr 4, skoro przed chwilą Rada Miasta 

podjęła uchwałę (druk nr 1) o uchyleniu uchwały w sprawie budżetu obywatelskiego 
Gminy Miejskiej Jarosław, 

e radni powinni znać łączny koszt budowy Skateparku, gdyż realizacja tego zadania 
przewyższała środki zabezpieczone na ten cel w budżecie miasta. 

Burmistrz Waldemar Paluch poinformował, że projekt Jarosławskiego Budżetu 
Obywatelskiego na rok 2023 będzie realizowany. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
na druku nr 4. 

Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” —15, „przeciw” — brak i „wstrzymał się” — brak 

podjęła uchwałę nr 846/LXII/2023 w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Miasta Jarosławia na_2023 rok — raport z przeprowadzonego 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu, uchwała nr 
846/LX1II/2023 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

p... ze a..z nana zenon zzo ozone. so.e 

5$/ w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok - projekt stanowi 
załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Jarosławia Agnieszka Wywrót poinformowała, że 
zmiany w budżecie miasta na rok 2023 wprowadza się w związku z przyznaniem dotacji przez 
Ministra Edukacji i Nauki na realizację programu „Poznaj Polskę”. Celem programu „Poznaj 

Polskę” jest uatrakcyjnienie procesu edukacyjnego dzieci poprzez umożliwienie im 
poznawania Polski, jej środowiska przyrodniczego, tradycji, zabytków kultury i historii oraz 
osiągnięć polskiej nauki. W ramach programu uczniowie i nauczyciele jarosławskich szkół 

podstawowych będą mogli wyjechać na wycieczki szkolne związane z priorytetowymi 
obszarami edukacyjnymi wskazanymi przez Ministra MEiN. Uczniowie zwiedzą m. in. Zamek 

Królewski w Warszawie, Centrum Nauki Kopernik, Zamek Królewski na Wawelu, Kopiec 
Kościuszki, Historyczny Zespół Architektoniczno - Krajobrazowy w Sandomierzu, Muzeum 
Karola Szymanowskiego w Zakopanem, Muzeum Tatrzańskie, Dom Jana Matejki w Krakowie, 

Sukiennice. W programie udział weźmie 208 uczniów oraz 20 opiekunów z następujących 
szkół: 

e Szkoła Podstawowa nr 5 im. Baśki Puzon, 

e Szkoła Podstawowa nr 6 im ks. Piotra Skargi, 

e Szkoła Podstawowa nr 7 im. ks. Stanisława Staszica. 

Program zakłada dofinansowanie w wysokości do 80% kosztów planowanych wycieczek 

szkolnych, jednak nie więcej niż 5 000 zł w przypadku wycieczek jednodniowych, 10 000 zł 
w przypadku wycieczek dwudniowych oraz 15 000 zł w przypadku wycieczek trzydniowych. 
Otrzymane przez gminę dofinansowanie w wysokości 49 302,60 zł obejmuje organizację 

sześciu wycieczek szkolnych. 
Łączny koszt zadania to kwota 91 309,00 zł, w tym: 
1) Szkoła Podstawowa nr 5 im Baśki Puzon: 

- wycieczka jednodniowa dla 39 uczniów klas [V-VIII, koszt wycieczki 5 697,00 zł, w tym 
dofinansowanie z budżetu państwa - 4 557,60 zł, 
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- wycieczka dwudniowa dla 32 uczniów klas IV-VIII, koszt wycieczki 15 620,00 zł, w tym 
dofinansowanie z budżetu państwa - 10 000,00 zł, 

2) Szkoła Podstawowa nr 6 im. ks. Piotra Skargi: 
- wycieczka dwudniowa dla 45 uczniów klas IV-VIII, koszt wycieczki 27 600,00 zł, w tym 

dofinansowanie z budżetu państwa - 10 000,00 zł, 

- wycieczka dwudniowa dla 40 uczniów klas IV-VIII, koszt wycieczki 23 960,00 zł, w tym 
dofinansowanie z budżetu państwa - 10.000,00 zł, 

3) Szkoła Podstawowa nr 7 im. ks. Stanisława Staszica: 

- wycieczka jednodniowa dla 26 uczniów klas IV-VIII, koszt wycieczki 3 432,00 zł, w tym 

dofinansowanie z budżetu państwa -2 745,00 zł, 
- wycieczka trzydniowa dla 26 uczniów klas IV-VIII, koszt wycieczki 15 000,00 zł, w tym 
dofinansowanie z budżetu państwa - 12.000,00 zł, 

Pozostałe koszty pokryte zostaną z wpłat rodziców dzieci, które będą uczestniczyć 
w wycieczkach. Termin realizacji zadania: do 15.12.2023 r. 

Opinię Komisji Budżetowej przedstawiła przewodnicząca komisji Magdalena Cisek-Skiba. 
Komisja wydała opinię pozytywną. 

Głos w dyskusji zabrała radna Wanda Czerwiec pytając o kryteria doboru dzieci biorących 

udział w realizacji programu „Poznaj Polskę”, a także czy jest on kontynuacją ubiegłorocznego 
programu rządowego, bowiem nie widzi wśród wymienionych szkół - Szkoły Podstawowej nr 
9 w Jarosławiu. 

Odpowiedzi udzieliła Dyrektor Wydziału Oświaty i Sportu Renata Chlebowska tłumacząc, 
ŻE: 

s program jest kontynuacją ubiegłorocznego projektu, 

s w2022 roku w programie udział wzięły SP 10, SP 11, SP 4 (pierwszy nabór), 

a w 2023 roku projekty do programu napisały szkoły SP 5, SP 6, SP 7, natomiast SP 1, 
SP 2 oraz SP 9 nie wzięły udziału w projekcie (nie napisały stosownych programów), 

s kryteriami doboru uczniów zajmują się wychowawcy w poszczególnych szkołach. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
na druku nr 5. 

Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” —15, „przeciw ” — brak i „wstrzymał się” — brak 
podjęła uchwałę nr 847/LXII/2023 w sprawie wprowadzenia zmian 
w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok — raport z przeprowadzonego 
imiennego głosowania stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu, uchwała nr 
847/LXIV2023 stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 

p... nana ona nnn anna nn znana aa naa R Rana ooo o e eee aż aaa taŁ 

6/ w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok - projekt stanowi 
załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Jarosławia Agnieszka Wywrót poinformowała, że 
w związku z koniecznością wykonania robót dodatkowych na zadaniu pn. „Przebudowa drogi 
na działce miejskiej nr 2903 ob. 5” wnioskuje się o przeniesienie środków finansowych 
w kwocie 12 350,00 złotych wg propozycji określonej w treści projektu niniejszej uchwały. 
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Wspomniane roboty dodatkowe będą polegały na poszerzeniu jezdni o 0,4 m i przebudowie 
przyłącza gazowego usytuowanego w likwidowanym ogrodzeniu. Prace wynikają z faktu, iż 

pierwotnie zaplanowana jezdnia o szerokości 2,40 m, dopasowana do istniejącego pasa 
drogowego, nie zaspokaja w pełni potrzeb komunikacyjnych mieszkańców oraz służb 
komunalnych zajmujących się wywozem odpadów. Niektórzy użytkownicy drogi obecnie nie 

mogą w sposób właściwy świadczyć swoich usług z uwagi na zbyt wąski przejazd (np. 
konieczność ręcznego transportowania pojemników z odpadami na odległość ok. 90 m). 
W związku z powyższym Rada Miasta Jarosławia podjęła w roku 2022 uchwałę zezwalającą 
Burmistrzowi Miasta na wykup działek leżących po prawej stronie przedmiotowej drogi, 

zgodnie z planem miejscowym, a to z kolei dało realną szansę na uregulowanie trwającego od 
wielu lat problemu z jej przejezdnością. 

Opinię Komisji Budżetowej przedstawiła przewodnicząca komisji Magdalena Cisek-Skiba. 

Komisja wydała opinię pozytywną. 

Głos w dyskusji zabierali: radny Mariusz Walter oraz radny Marcin Nazarewicz pytając: 

e dlaczego od początku nie uwzględniono właściwej szerokości ulicy, 

e czy droga już została poszerzona, czy też dopiero to zadanie będzie wykonane, 

e w którym miejscu dokładnie znajdują się działki, o których mowa w projekcie uchwały 
na druku nr 6. 

Odpowiedzi udzielała Dyrektor Wydziału Infrastruktury Technicznej Magdalena 
Zarębska-Lorenowicz tłumacząc, że: 

a nie można było od początku zaplanować szerokości ulicy powyżej 2,40 m z uwagi na 
istniejące ogrodzenie i przebieg sieci gazowej, 

a dopiero po wykupie terenu przez Gminę Miejską Jarosław można było przystąpić do 

poszerzenia, 
a część prac została wykonana w ramach umowy podstawowej, teraz natomiast brakujące 

ponad 12 tys. zł będzie przeznaczone na poszerzenie, 
m działki będące przedmiotem uchwały znajdują się po drugiej stronie „„Jarlanu”. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

na druku nr 6. 

Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” —15, „przeciw ” — brak i „wstrzymał się” — brak 
podjęła uchwałę nr 848/LXII/2023 w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok — raport z przeprowadzonego 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu, uchwała nr 
848/LX1/2023 stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu 

nnn nnn o anna nana noe znano nereteee 

7/ w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok - projekt stanowi 
załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Jarosławia Agnieszka Wywrót poinformowała, że 
w związku z utratą statusu państwowego funduszu celowego przez Rządowy Fundusz Rozwoju 

Dróg od 01 stycznia 2023 roku wnioskuje się o dokonanie zmian w planie dochodów, zgodnie 
z przedstawionym projektem uchwały. 
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Opinię Komisji Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Magdalena Cisek- 
Skiba. Komisja wydała opinię pozytywną. 
Głos zabierał Marcin Nazarewicz pytając, dlaczego teraz zmieniana jest klasyfikacja 
budżetowa, skoro w ubiegłym miesiącu (podczas sesji marcowej) procedowana była podobna 

uchwała. 

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Miasta Anna Gołąb tłumacząc, że w marcu Gmina Miejska 
Jarosław nie miała wiedzy, że Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg nie jest już funduszem 

celowym, a o tym fakcie powiadomił na początku kwietnia br. wojewoda podkarpacki. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
na druku nr 7. 

Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach. „za” —15, „przeciw ” — brak i „wstrzymał się” — brak 

podjęła uchwałę nr 849/LXII/2023 w sprawie wprowadzenia zmian 
w budżecie Miasta Jarosławia na_2023 rok _— raport z przeprowadzonego 
imiennego głosowania stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu, uchwała nr 
849/LX1V/2023 stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 

zn... nnn nnn enea naa eee nan eetee 

8/ w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości - projekt stanowi załącznik nr 33 do 
niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Jarosławia Agnieszka Wywrót poinformowała, że 

przedmiotem zamiany są działki nr ewid. gr. 1303, 1309, 1310 i 1320 położone w obrębie nr 2 
m. Jarosławia, stanowiące własność Gminy Miejskiej Jarosław. Działki te położone są 

w terenie, na którym brak jest planu zagospodarowania przestrzennego określającego ich 
przeznaczenie. Ww. nieruchomości zamieniane są za działki nr ewid. gr. 923/2 i 923/4 (obręb 

4), które położone są w terenie, zgodnie z ustalaniami Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego „Za Parkiem" uchwalonego uchwałą nr 821/LXVII/10 Rady Miasta Jarosławia 

z dnia 26 kwietnia 2010 r, zmienioną uchwałami; 613/LV/2013 Rady Miasta Jarosławia z dnia 
26 sierpnia 2013 r. oraz nr 421/XXXIII/2021 Rady Miasta Jarosławia z dnia 31 maja 2021 
opublikowaną w Dz. Urz. Woj. Podkarpackiego poz. 2305 z dnia 28.06.2021 r. położone są 

w konturze oznaczonym na planie symbolem 1KDL oraz 2aKD z przeznaczeniem pod drogi 
publiczne. Właściciel działek, które w planie przeznaczone są pod drogi publiczne, wystąpił 
o ich zamianę za działki stanowiące własność Gminy, a obecnie dzierżawi dwie z nich tj. dz. 
1303 oraz 1320. 
Opinię Komisji Infrastruktury Technicznej przedstawił przewodniczący komisji Krzysztof 

Kiper. Komisja wydała opinię pozytywną. 

Głos w dyskusji zabierali: radny Mariusz Walter oraz radny Marcin Nazarewicz, pytając: 

e czy zamiana czterech działek miejskich o łącznej powierzchni około 90 arów na działki 
o powierzchni około 11 arów jest korzystna dla miasta, 

czy przedmiotowe działki będą wyceniane jako rolne, 

e czy we wszystkich dzielnicach w mieście będzie stosowana taka sama procedura 
wyceny działek rolnych, 
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e czy będą podejmowane działania związane z wykupem części prywatnych działek, 
które w planie miejscowym przewidziane są pod drogi. 

Odpowiedzi udzielała Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Mieniem 
Komunalnym i Ochrony Środowiska Grażyna Strzelec tłumacząc, że: 

e przed zamianą zostaną sporządzone operaty szacunkowe działek i strona, której wartość 
działki jest mniejsza, będzie musiała dopłacić, 

e działki stanowiące własność osoby fizycznej są przeznaczone w planie miejscowym 

pod drogi publiczne, natomiast te będące własnością miasta — to grunty użytkowane 
jako rolne, w studium określone jako preferencyjna strefa handlowo-usługowa, 

e wuzasadnionych przypadkach, Gmina będzie wykupywać prywatne działki pod drogi. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 
na druku nr 8. 

Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” —14, „przeciw” — brak i „wstrzymał się” — 1 

podjęła uchwałę nr 850/LXII/2023 w sprawie wyrażenia zgody na 
zamianę nieruchomości- raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi 

załącznik nr 34 do niniejszego protokołu, uchwała nr 850/LXII/2023 stanowi załącznik nr 35 do 
niniejszego protokołu 

nnn. nne zeza eseree 

9/ w sprawie wyrażenia zgody na zbycia nieruchomości - projekt stanowi załącznik nr 36 do 
niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Jarosławia Agnieszka Wywrót poinformowała, że 
działka nr ewid. gr. 383 o pow. 0,1517 ha znajduje się w obszarze, na którym brak jest planu 

miejscowego określającego jego przeznaczenie. Działka posiada bezpośredni dostęp do drogi 
publicznej ul. Batalionów Chłopskich. Na działce od strony ul. Batalionów Chłopskich 

zlokalizowana jest sieć wodociągowa oraz kabel energetyczny eN. Obecnie użytkowana jest 
rolniczo. 

Opinię Komisji Infrastruktury Technicznej przedstawił przewodniczący komisji Krzysztof 
Kiper. Komisja wydała opinię pozytywną. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

na druku nr 9. 
O godz. 14.17 obrady opuścił radny Piotr Kozak. 

Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” —13, „przeciw ” — brak i „wstrzymał się” — brak 

podjęła uchwałę nr 851/LXII/2023 w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycia nieruchomości- raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi 

załącznik nr 37 do niniejszego protokołu, uchwała nr 851/LX1/2023 stanowi załącznik nr 38 do 
niniejszego protokołu (radny Mariusz Walter nie wziął udziału w głosowaniu). 

o... nn... nan. n nnn e zeza eee zez ee eee. ese+ 
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10/ w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Miejskiej Jarosław na lata 2023-2028 - projekt stanowi załącznik nr 39 do niniejszego 
protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Jarosławia Agnieszka Wywrót poinformowała, że 

przedmiotem niniejszej uchwały jest uchwalenie wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy, obejmującego okres 5-ciu lat. Poprzedni program przestał 
obowiązywać, wobec tego zgodnie z art. 21 ust. 1 pkt I ustawy z dnia 21 czerwca 2001 r. 
o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego (t. 

j. Dz.U.2022.172 ze zm.) Rada Gminy zobowiązana jest uchwalić wieloletni program 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy, obejmujący okres co najmniej 5 lat. 

Uchwalony program będzie podstawą do dalszego racjonalnego gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem miasta Jarosławia. 

Opinię Komisji Infrastruktury Technicznej przedstawił przewodniczący komisji Krzysztof 
Kiper. Komisja wydała opinię pozytywną. 

O godz. 14.19 na obrady powrócił radny Piotr Kozak. 

O godz. 14.25 obrady opuścił radny Sebastian Kogut. 
O godz. 14.27 na obrady powrócił radny Sebastian Kogut. 

Głos w dyskusji zabierali: radny Mariusz Walter, radny Marcin Nazarewicz, radna Wanda 

Czerwiec, radny Piotr Kozak, radna Dorota Batiuk-Jankiewicz pytając: 

e czy nie byłoby zasadnym uzupełnienie tabeli na str. 7 (prognoza wielkości zasobu 

mieszkaniowego Gminy Miejskiej Jarosław w latach 2023-2028) o prognozowaną 
liczbę mieszkań, 

e dlaczego w zasobach mieszkaniowych Gminy jest tak dużo lokali, których stan 

techniczny określony jest jako „„dostateczny”, ze względu na znaczne uszkodzenia, 
ubytki i wymagających prac remontowych o dużym zakresie, 

e zczego wynika rozbieżność w kwotach na remonty w 2023 roku podanych w tabelach 
na stronie 11 (300 tys. zł) i stronie 13 (1mln 100 tys.), 

e czy wartości stawek podstawowych w poszczególnych latach wykazane w tabeli na 
stronie 12 oznaczają, że nastąpi podwyżka czynszu za lokale komunalne, 
dlaczego w Jarosławiu nie podejmuje się uchwały o sprzedaży mieszkań komunalnych, 

czy w sytuacji dużej liczby lokali o złym stanie technicznym, rozważano możliwość ich 
sprzedaży, nawet z bonifikatą, by uniknąć poniesienia dużych kosztów na remonty i tym 

samym dać możliwość mieszkańcom decydowania, 

e czy mieszkanie posiadające centralne ogrzewanie jest aż takim luksusem w XXI wieku, 
że z tego tytułu podwyższana jest stawka czynszu o 30% w stosunku do podstawowej, 

e jeśli zostanie podjęta decyzja o sprzedaniu mieszkań komunalnych — to nie będzie 
rekompensaty na zakup lub wybudowanie nowych mieszkań komunalnych, 

e jaki jest numer poprzedniej uchwały mówiącej o wieloletnim programie 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem na lata 2019-2023, 

czy Burmistrz Miasta może zarządzeniem obniżyć lub podwyższyć stawki czynszu, 

czy przyjęcie przez Radę Miasta programu nie spowoduje, że zostanie zablokowana 
możliwość sprzedaży mieszkań komunalnych, 

e jaka była konkretna podstawa prawna wydłużenia obowiązywania programu na lata 
2014-2019 i czy nie jest to efekt wystąpień pokontrolnych Najwyższej Izby Kontroli 
z października 2022 roku, 
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e zczego wynika różnicowanie stawek czynszu wykazane na stronie 11 programu, 

e coaktualnie dzieje się w budynkach przy ul. Grunwaldzkiej 16 i 18, czy wynajmowane 
są mieszkania, czy też prowadzona jest jakaś działalność. 

Radna Dorota Batiuk-Jankiewicz oświadczyła, że dzisiaj w zasobach gminnych pozostały 
tylko budynki o złym stanie technicznym, wymagające ogromnych nakładów remontowych 

(których nikt nie chciał kupić), bo mieszkania o lepszym standardzie zostały wyprzedane przez 
poprzednie władze z bonifikatą. 

Odpowiedzi udzielali Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Mieniem 

Komunalnym i Ochrony |Środowiska Grażyna Strzelec oraz Burmistrz Miasta Jarosławia 

Waldemar Paluch tłumacząc, że: 

e w związku z tym, że Gmina Miejska Jarosław przystąpiła do Spółki SIM, w ramach 
wsparcia finansowego z programów rządowych w Jarosławiu zostanie wybudowanych 
60 mieszkań, które nie będą stanowić zasobu komunalnego Gminy i nie będą to lokale 

na wynajem, 

e większość lokali będących w zasobach Gminy znajduje w starych budynkach 
przedwojennych, których stan techniczny jest różny, 

e dla 6 budynków stan techniczny jest zły i przed przydzieleniem lokali muszą zostać 
wyremontowane, 

e jeden budynek przy ul. 3-go Maja decyzją Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego nie został dopuszczony do użytku, 

w budżecie na 2023 rok zabezpieczono na remonty kwotę 300 tys. zł, 

e do kwoty I mln 100 tys. zł został wliczony fundusz remontowy przekazywany do 

wspólnot mieszkaniowych, 
e poprzednie władze sprzedawały mieszkania z zastosowaniem 95% bonifikaty, a tym 

samym wyprzedawały majątek miasta, 

e obecnie stosuje się inną politykę mieszkaniową, gdyż co roku zwiększa się liczba osób 
potrzebujących, ubiegających się o mieszkania komunalne, 

e zyski z czynszu są przeznaczane na administrowanie kamienicami, 

przy zbywaniu lokali miasto nie będzie powoływało się na program, 

e poprzedni program uchwalony był na lata 2014-2019, ale ze względu na pandemię 
został przedłużony do 2021 roku, podstawa prawna tego stanu rzeczy zostanie podana 
radnym po sesji, 

e zgodnie z obwieszczeniem wojewody, stawka czynszu w 2023 roku nie może 

przekroczyć 11,93 zł, 

Burmistrz może wydać zarządzenie odnośnie zmiany stawki, 

e |okale mieszkalne w budynkach miejskich są zasiedlane, a lokale użytkowe zostały 
radnym wykazane, 

e budynkami przy ul. Grunwaldzkiej zarządzają wspólnoty mieszkaniowe i to one 
decydują o remontach. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

na druku nr 10. 

Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” —1l, „przeciw” — brak i „wstrzymał się” — 4 

podjęła uchwałę nr 852/LXII/2023 w sprawie uchwalenia 
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Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Miejskiej Jarosław na lata 2023-2028 — raport z przeprowadzonego 
imiennego głosowania stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu, uchwała nr 
852/LXIV2023 stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu. 

nnn. n.e eee 

11/ w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok — dodatkowy 

projekt stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Jarosławia Agnieszka Wywrót poinformowała, że 

wprowadzenie uchwały o zaciągnięciu kredytu pozwoli wystąpić do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Rzeszowie o wydanie opinii o możliwości jego spłaty oraz umożliwi 

rozpoczęcie procedury przetargowej koniecznej do jego uruchomienia. Zaciągnięcie kredytu 

wynika z konieczności dofinansowania zadania inwestycyjnego pn. „Zagospodarowanie 
bulwarów nad Sanem” w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 
Strategicznych — edycja druga”. Oświadczenie w formie aktu notarialnego w myśl art. 777 $ 1 

pkt 5 Kodeksu postępowania cywilnego może zostać złożone na żądanie wierzyciela-banku 
udzielającego kredytu. Akt notarialny, zgodnie z powołanym przepisem, jest tytułem 
egzekucyjnym i obejmuje jedynie obowiązek zapłaty sumy pieniężnej do wysokości w akcie 
wprost określonej albo oznaczonej za pomocą klauzuli waloryzacyjnej, gdyż w akcie wskazane 

zostanie zdarzenie, od którego uzależnione jest wykonanie obowiązku, jak również termin, do 
którego wierzyciel może wystąpić o nadanie temu aktowi klauzuli wykonalności. 

Burmistrz Miasta Waldemar Paluch dodał, że projekt uchwały na druku nr 11 jest 

podyktowany próbą rozstrzygnięcia przetargu na inwestycję pn. „Zagospodarowanie bulwarów 
nad Sanem”. Miasto otrzymało duże dofinansowanie w kwocie 6 mln 460 tys. zł (co stanowi 

90% całości zadania). Pierwotnie planowano wkład własny w wysokości 717 tys. zł. Ogłoszono 
trzy przetargi, w których najniższe oferty przewyższały możliwości finansowe miasta. W tej 
sytuacji jedyną możliwością jest zaciągnięcie kredytu. Istotnym jest, że uzyskane duże środki 

finansowe nie mogą być przeznaczone na inny cel, a w przypadku ich niewykorzystania, muszą 
zostać zwrócone. Dodatkowe ograniczenia przy realizacji inwestycji wynikają z położenia 

bulwarów na terenie chronionym tzw. obszarem Natura 2000, z tego też względu, nie można 
prowadzić robót we wszystkich miesiącach roku kalendarzowego. 

Głos w dyskusji zabierali: radny Mariusz Walter, radny Marcin Nazarewicz, radny Piotr 

Kozak, radny Sebastian Kogut pytając: 

e czy bulwary nad Sanem są inwestycją pierwszorzędną w sytuacji, gdy brakuje pieniędzy 
na Straż Miejską, remont mieszkań komunalnych, kanalizację w Dzielnicy nr VII, czy 
papier toaletowy w szkołach, 

ilu mieszkańców opowiedziało się za zagospodarowaniem bulwarów nad Sanem, 

czy podjęto próby pozyskania środków na tę inwestycję w inny sposób, aniżeli kredyt, 

e czy w przypadku, gdyby zakres robót do przetargu został zmniejszony, o czym była 
mowa w jednym z pytań do specyfikacji zamówienia publicznego (,,czy ze względu na 
dwukrotne nierozstrzygnięcie przetargu z powodu braku środków, zamawiający 
pozyskał dodatkowe środki, czy rozważył zmniejszenie zakresu robót?”), dzisiaj Rada 
Miasta nie musiałaby podejmować uchwały o zaciągnięciu kolejnego kredytu, 

e dlaczego nie przeprowadzono konsultacji z mieszkańcami, czy są za kolejnym 
zadłużaniem miasta, by zagospodarować bulwary. 
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Radny Marcin Nazarewicz zauważył, że tłumaczenie Burmistrza, iż zmniejszenie zakresu 

robót rodzi problemy wykonawcze tej inwestycji, bo część pieniędzy pochodzi z funduszy 
norweskich, jest nieadekwatne do rzeczywistości, gdyż pierwotnie wniosek o dofinansowanie 
zakładał pozyskanie 40 mln zł, a miasto otrzymało tylko 20 mln zł. Oznacza to, że zmniejszenie 
zakresu robót nie pociągnęłoby negatywnych skutków dla realizacji tej inwestycji. 

Radny Mariusz Walter oświadczył, iż jest przeciwny dalszemu zadłużaniu miasta. 
Wyjaśnień udzielał Burmistrz Miasta Waldemar Paluch tłumacząc, że: 

e są dwie możliwości rozwiązania tej sytuacji, a mianowicie albo zaciągnięcie kredytu na 
wkład własny, by zrealizować tę inwestycję, albo po prostu zwrócić tak duże 

dofinansowanie i nie realizować zadania, 

e aby miasto mogło się rozwijać, nieuniknione jest sięganie po kredyty. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

na druku nr 11. 

Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

przy głosach: „za” —1I, „przeciw ” — 2 i „wstrzymał się” —2 podjęła 

uchwałę nr 853/LXII/2023 w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego — raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi 

załącznik nr 43 do niniejszego protokołu, uchwała nr 833/LXN/2023 stanowi załącznik nr 44 do 
niniejszego protokołu 

znana nnn znane ene 

12/ w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok - dodatkowy 

projekt stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu. 
  

O godz. 15.27 obrady opuścił radny Marcin Nazarewicz. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Jarosławia Agnieszka Wywrót poinformowała, że 
zmiany w budżecie wynikają z konieczności dofinansowania zadania inwestycyjnego pn. 

„Zagospodarowanie bulwarów nad Sanem” w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: 
Program Inwestycji Strategicznych - edycja druga”. W związku z powyższym, wnosi się 

o przyjęcie przedstawionego projektu uchwały. 

Głos w dyskusji zabierali: radny Mariusz Walter i radny Piotr Kozak pytając: 

e dlaczego miasto nie stara się o pozyskanie pieniędzy na kanalizację albo nie dąży do 
realizacji tej inwestycji ze środków własnych, 

e czy została już wszczęta procedura przetargowa w związku z podjętą uchwałą na 
poprzedniej sesji o zaciągnięciu kredytu, czy też suma przetargowa, po dzisiejszej 

uchwale o kredycie, zostanie powiększona i przetarg będzie ogłoszony na łączną kwotę, 

e jaka będzie kwota deficytu budżetu miasta na 2023 rok po podjęciu uchwały na druku 

ir 12. 
Odpowiedzi udzielała Skarbnik Miasta Anna Gołąb tłumacząc, że: 

m przetarg na kredyty może być łączony, nie ma w tym zakresie żadnych przeszkód, 
niemniej wystąpiono już do RIO o wydanie opinii na temat kredytu z poprzedniej sesji 
i taka sama procedura musi być zastosowana przy obecnym projekcie, 

u łączenie kredytów do przetargu jest dla Gminy Miejskiej korzystniejsze, 
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u po wszystkich podjętych uchwałach (zakładając, że i ta zostanie przez Radę przyjęta) - 

deficyt wyniesie 4 718 438, 13 zł. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

na druku nr 12. 
O godz. 15.34 na obrady powrócił radny Marcin Nazarewicz. 

Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” —11, „przeciw ” — 1 i „wstrzymał się” — 2 podjęła 
uchwałę nr 854/LXII/2023 w sprawie wprowadzenia zmian 
w budżecie Miasta Jarosławia na 2023 rok — raport z przeprowadzonego 
imiennego głosowania stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu, uchwała Nr 
854/LX1V2023 stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu 
a... nnn nnn. za za ea zeznene zee zeaezewzaczete 

13/ zmieniająca uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jarosławia na 2023 rok - projekt stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Jarosławia Agnieszka Wywrót poinformowała, że 
zmiany wprowadzone w niniejszej prognozie finansowej uwzględniają zmiany w budżecie 
wprowadzone w bieżącym roku i proponowane do podjęcia w dniu 24 kwietnia 2023 roku, 

w tym w zakresie proponowanego kredytu koniecznego w celu dofinansowania zadania 
inwestycyjnego pn. „Zagospodarowanie bulwarów nad Sanem” w ramach Rządowego 
Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych - edycja druga”. W związku 

z powyższym, wnosi się o przyjęcie przedstawionego projektu uchwały. 

Skarbnik Miasta Anna Gołąb podkreśliła, że uchwała kreuje możliwość powzięcia kredytu 
w wysokości 1 mln złotych na bulwary. Spłata przypadnie na lata od 2024 do 2039. 

Wprowadzone są aktualne wysokości dochodów i wydatków. 

Wobec braku innych uwag i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

na druku nr 13. 

Rada Miasta w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
przy głosach: „za” —11, „przeciw” —l i „wstrzymał się” — 2 podjęła 
uchwałę nr 855/LXII/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jarosławia na 2023 rok — 
raport z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi załącznik nr 49 do niniejszego 
protokołu, uchwała nr 855/LXIU/2023 stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu 

  

| Przerwa od godz. 15.37 do 15.54 

Ad V. Gospodarka zielenią na terenie miasta i na terenach będących 
własnością Gminy Miejskiej Jarosław 
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-Informacja na temat Gospodarki zielenią na terenie miasta i na terenach będących własnością Gminy 

Miejskiej Jarosław stanowi załącznik nr 51 do niniejszego protokołu, 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Jarosławia Agnieszka Wywrót przypomniała, że 
informację nt. gospodarki zielenią na terenie miasta i na terenach będących własnością Gminy 

Miejskiej Jarosław radni otrzymali wraz z materiałami na sesję. Rada ma obowiązek 
zapoznania się z niniejszym raportem, bez konieczności przyjmowania go w głosowaniu. 

W dyskusji na temat powyższego dokumentu brali udział: radny Mariusz Walter, radny Piotr 

Kozak, radny Marcin Nazarewicz, radna Dorota Batiuk-Jankiewicz pytając: 
a jak się ma ogłoszenie zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej w dniu 18 

kwietnia br. w sprawie zagospodarowania zieleńców na placu św. Michała do zapisów 

art. 216 ust. 2 ustawy Prawo zamówień publicznych, który stanowi, że zamawiający 
może zawrzeć umowę w sprawie zamówienia udzielonego na podstawie art. 214 ust. 1 
punkt 11 do 14 nie wcześniej niż po upływie 14 dni od dnia zamieszczenia ogłoszenia, 
o którym mowa w ust. 1; w przypadku Gminy Miejskiej Jarosław jest to punkt 11, 

a czy mieszkańcy nadal biorą udział w akcji wskazywania miejsc w granicach 
administracyjnych miasta do zazieleniania (zasadzanie drzew, krzewów, itp.), 

« dlaczego jeszcze przed zawarciem stosownej umowy dokonano nasadzeń drzew, 

s kto miał dokonać nasadzeń drzew, czy dzieci, które są na zdjęciach z akcji, czy 
wykonawca, z którym zawarto umowę, 

a czy prawdą jest, że PWiK dostarczyło do lasu 2500 sztuk buków, a dzieci dokonały 
nasadzeń, a jeśli tak - to kto otrzymał wynagrodzenie za wykonanie usługi. 

Ponadto radni zawracali uwagę, że: 

e pomimo tego, iż nie upłynął ustawowy dwutygodniowy termin umieszczenia ogłoszenia 
w BIP — to drzewa zostały zasadzone, 

e opis przedmiotu zamówienia pokrywa się z liczbą sztuk zasadzonych drzew na pl. św. 
Michała, o której mowa w informacji umieszczonej na Facebooku Burmistrza Miasta. 

Wyjaśnień udzielali: Zastępca Burmistrza Miasta Dariusz Tracz, dyrektor Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami, Mieniem Komunalnym i Ochrony Środowiska Grażyna 

Strzelec oraz dyrektor Wydziału Infrastruktury Technicznej Magdalena Zarębska- 
Lorenowicz tłumacząc, że: 

e trudno odnieść się w tej chwili do stwierdzeń związanych z trybem zamówienia 
publicznego na zagospodarowanie zieleńców przy pl. św. Michała, nie mając dostępu 

do odpowiednich dokumentów, radnemu Piotrowi Kozakowi zostanie w tym zakresie 

udzielona odpowiedź w formie pisemnej, 

e część drzew, które Gmina pozyskała od Urzędu Marszałkowskiego, zostało nasadzone 
do ukorzenienia w pobliżu cmentarza przy ulicy Szczytaniańskiej, tak więc zapasy 

Gmina Miejska posiada, 

e nie ma zgłoszeń mieszkańców, co do wskazania konkretnych miejsc nasadzeń, 

główna umowa z Wykonawcą przewidywała nasadzenie 16 sztuk drzew, a drugie 
zamówienie w formie in-hause (na które nie ma jeszcze podpisanej umowy 

z przedsiębiorstwem), obejmuje pozostałą roślinność, która ma być nasadzona na płycie 
Rynku — ok. 300 sztuk różnej roślinności. 

Wobec braku uwag i pytań, Rada przystąpiła do procedowania kolejnego punktu obrad. 

  

znin znin nnn noone eee n zzo zeazeczeccezeoeeree 
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Ad VI. Omówienie stanu dróg po akcji zimowego utrzymania — raport 
stanowi załącznik nr 52 do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Jarosławia Agnieszka Wywrót przypomniała, że raport 

dotyczący omówienia stanu dróg po akcji zimowego utrzymania radni otrzymali wraz 
z materiałami na sesję. Rada ma obowiązek zapoznania się z niniejszym raportem, bez 
konieczności przyjmowania go w głosowaniu. 
Radny Marcin Nazarewicz poprosił o umożliwienie dokonania prezentacji zdjęć i filmów 

otrzymanych od mieszkańców na temat stanu technicznego ul. Kraszewskiego — kilka miesięcy 

po zakończeniu jej remontu. 
Prowadząca obrady wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Wywrót nie wyraziła zgody na 
powyższe, twierdząc, że takiej prezentacji radny mógł dokonać podczas obrad merytorycznej 

komisji Rady. 
Wiceprzewodnicząca Rady Bożena Łonowy dodała, że jeśli mieszkańcy faktycznie są 

w posiadaniu takich materiałów — to powinni skierować pismo do Komisji Infrastruktury 
Technicznej, która podejmie ten temat. 

W dyskusji na temat powyższego dokumentu brali udział: radny Mariusz Walter, radny Piotr 

Kozak, radny Marcin Nazarewicz, radna Wanda Czerwiec, wiceprzewodnicząca Bożena 
Łanowy pytając: 

e czy miasto stać na bylejakość wykonywania inwestycji za ogromne miliony złotych, 

e czy planuje się poprawić ulicę Kraszewskiego w ramach przeglądów gwarancyjnych, 

e wjaki sposób wyliczane są koszty poniesione na „akcję zima”. 

O godz. 16.22 obrady opuścił radny Marcin Nazarewicz. 

Wyjaśnień udzielała dyrektor Wydziału Infrastruktury Technicznej Magdalena Zarębska- 

Lorenowicz tłumacząc, że: 

e wszystkie usterki, które powstały na ulicy Kraszewskiego zostały zgłoszone 
Wykonawcy, część z nich została już usunięta, a pozostałe mają być poprawione, 

e w ramach „akcji zima” prowadzony jest tzw. dziennik, czyli książka zgłoszeń 
mieszkańców, opracowywane są raporty dzienne, miesięczne oraz wyjazdy w teren, 

e istnieje możliwość sprawdzenia trasy przejazdu sprzętu wykorzystywanego do „akcji 
zima” i jest to dokumentowane w postaci tabelarycznej bądź graficznej, 

e inspektor dokonuje w terenie przeglądu chodników i schodów, czyli idzie w miejsca 
niedostępne dla sprzętu mechanicznego. 

Zastępca burmistrza ds. infrastruktury społecznej Dariusz Tracz poprosił radnego Piotra 
Kozaka o sformułowanie szczegółowych pytań na temat zimowego utrzymania dróg na piśmie. 

Wobec braku uwag i pytań, Rada przystąpiła do procedowania kolejnego punktu obrad. 
znin ez zeza zie 

Ad VII. Sprawozdanie z _ działalności Burmistrza w _ okresie 
międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania uchwał Rady - sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 53 do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Jarosławia Agnieszka Wywrót poinformowała, że 
sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania 
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uchwał Rady Miasta, radni otrzymali elektronicznie wraz z materiałami na sesję i mogli się 

z tym dokumentem zapoznać. 

Wobec braku uwag i pytań, Rada przystąpiła do procedowania kolejnego punktu obrad. 

........ OZZIE TZKKKKKEERESTZTZESKKZEKKTEKSKKKKSTZKKZSSREKKSKKSSSIZZKTTKSESEZETZEREZZE 

Ad VIII. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Jarosławia 

o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Jarosławia Agnieszka Wywrót poinformowała, że 
w okresie sprawozdawczym do biura rady wpłynęły pisma: 

1) 

2) 

3) 

4) 

5) 

....d.... 

od mieszkanki Jarosławia w sprawie przebudowy ulicy Zgody — pismo było skierowane 
do radnego Wiesław Strzępka jako Przewodniczącego Rady Dzielnicy nr I, 
ze Związku Nauczycielstwa Polskiego Oddział w Jarosławiu wyrażające 

zaniepokojenie planami połączenia obsługi finansowo-księgowej szkół i przedszkoli 
podległych Urzędowi Miasta Jarosławia — treść pisma została przekazana do 
wiadomości wszystkim radnym, 

od wojewody podkarpackiego w kwestii dostosowania uchwał regulujących zasady 
przyznawania diet radnym do przepisów ustaw ustrojowych, 
od Komisji Międzyzakładowej NSZZ  „Solidarność” Pracowników Oświaty 

i Wychowania w Jarosławiu wyrażającej zaniepokojenie przyjętą informacją 
o likwidacji etatów księgowych w szkołach podstawowych i utworzeniem Centrum 
Usług Własnych, podległych Burmistrzowi Miasta Jarosławia - treść pisma została 
przekazana do wiadomości wszystkim radnym, 

od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Jarosławiu z analizy oświadczeń majątkowych 
złożonych Burmistrzowi Miasta Jarosławia przez nowo powołanych Dyrektorów Szkół 
Podstawowych nr 7, nr 9, Miejskiego Przedszkola nr 4 oraz przez byłego Dyrektora 

Szkoły Podstawowej nr 7 w związku z zakończeniem kadencji — wszystkie 
oświadczenia złożono w ustawowym terminie, nie stwierdzono sprzeczności pomiędzy 
danymi wykazanymi w oświadczeniach a danymi będącymi w posiadaniu Urzędu; 

w analizowanych oświadczeniach nie stwierdzono nieprawidłowości, które 
uzasadniałyby skierowanie sprawy do Centralnego Biura Antykorupcyjnego 
z wnioskiem o kontrolę oświadczenia majątkowego, 

od rodziców uczniów Szkoły Podstawowej nr 11 z Oddziałami Integracyjnymi im. 

Adama Mickiewicza w Jarosławiu w sprawie niezakwalifikowania ich dzieci do klasy 
pierwszej — pismo skierowano do Komisji Infrastruktury Społecznej. 
EEEE ZSZEZEKZKKSKTZEKEKZESZZZZZETZEZESZTĘETZZZZZSZZZZZEZETZETRZZERZEZERIET 

Ad IX. Wolne wnioski i informacje. 

O godz. 16.48 obrady opuścił radny Antoni Lotycz. 

W tym punkcie obrad głos zabrali: 
«% radna Wanda Czerwiec 

poprosiła, aby na przyszłość skończyć z upominaniem się nawzajem w kwestii kultury 
i wychowania; radny ma prawo zadawać pytania, dopytywać się, czy prosić 
o wyjaśnienia, tak by mógł podjąć odpowiednią decyzję w głosowaniu, 
zapytała jak wygląda kwestia obiecywanego od dwóch lat remontu wiaduktu na os. 
Kombatantów w kierunku szpitala, 

Protokół z LXII sesji Rady Miasta Jarosławia odbytej w dniu 24 kwietnia 2023 r. Strona 22



e czy po fuzji spółek PWiK i MZK nie powinna nastąpić zmiana nazwy, tak, aby 

identyfikowała zakres wykonywanych działań, także tych związanych z komunikacją 
miejską; 

<k radny Piotr Kozak; 
e zapytał, czy podjęto jakieś działania w kwestii remontu schodów pomiędzy 

osiedlami Kopernika i 1000-lecia, 

e zapytał kiedy i w jaki sposób mieszkańcy miasta zostali powiadomieni o bakterii 
w wodzie, 

e poprosił o konkretną informację na temat środków pochodzących z dofinansowania, 
jakie uzyskało miasto (wymienionych w Kalejdoskopie Jarosławskim przy 
projektach), 

e zaproponował, by od kolejnej sesji punkt porządku obrad: „Wolne wnioski 
i informacje” procedowany był na początku sesji, tak by radni mogli uzyskać 

odpowiedzi na zadawane pytania bezpośrednio od dyrektorów jednostek i prezesów 
spółek; 

%: radny Krzysztof Kiper: 
e podziękował Prezesowi PGKiM za podjęcie działań związanych z likwidacją dzikiego 

wysypiska Śmieci, a dyrektor Wydziału Infrastruktury Technicznej za zlecenie 
załatania powstałych dziur w jezdni na Misztalach, 

e zapytał o możliwość zamontowania kamery monitorującej w obrębie ww. dzikiego 
wysypiska śmieci; 

<* wiceprzewodnicząca Rady Bożena Łanowy: 

e wyraziła zadowolenie z przeprowadzonej akcji kontrolnej w zakresie prowadzonej 
przez mieszkańców segregacji odpadów komunalnych, 

e w kontekście zgłaszanych przez mieszkańców problemów poddała pod rozwagę 
zwiększenie zatrudnienia w Straży Miejskiej i wprowadzenie dwuzmianowego 
systemu pracy; 

*: radny Mariusz Walter: 

e odnosząc się do zapisów zawartych we wkładce dołączonej do Kalejdoskopu 
Jarosławskiego zapytał, dlaczego nie podano źródła pozyskania środków zewnętrznych 
na kwotę 60 mln złotych, 

e poprosił, aby na przyszłość powstrzymywać się od komentarzy na temat udziału 
radnych w komisjach, 

e ponownie powrócił do kwestii czasu wystąpień radnych podczas sesji 
i nieprzestrzegania przez przewodniczącego zapisów statutu w tym zakresie, 

e pytał o zasadność zagospodarowania bulwarów nad Sanem w kontekście braku środków 
na budowę kanalizacji w Dzielnicy nr VII i powtarzającej się awarii sieci wodociągowej 

przy ul. Dolnoleżajskiej (na skutek czego aż trzykrotnie zalany był ten sam budynek 
mieszkalny), 

e poprosił o udzielenie informacji na temat nakładu, kosztów i kolportażu wydawanego 
przez miasto Kalejdoskopu Jarosławskiego (z wkładką i bez); 

«: radna Magdalena Cisek-Skiba zawnioskowała o naprawę nawierzchni bocznej ulicy 3-go 
Maja przy sklepie Euro (chociażby poprzez zasypanie głębokich dziur żwirem, by 

umożliwić mieszkańcom dojazd do swoich posesji); 
<+ radny Sebastian Kogut i radny Piotr Baran w imieniu mieszkańców zwrócili się z prośbą 

o usunięcie ławki znajdującej się przy ulicy Kraszewskiego obok sklepu Modras, na której 
przesiadują osoby spożywające alkohol i załatwiające w miejscach publicznych potrzeby 
fizjologiczne. 
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W odpowiedzi: 
«% Dyrektor Wydziału Infrastruktury Technicznej Magdalena Zarębska-Lorenowicz 
zaznaczyła, że miasto z uwagi na brak środków finansowych nie może partycypować 

w kosztach remontu schodów pomiędzy osiedlami Kopernika i 1000-lecia — i taka odpowiedź 

została wystosowana do wspólnoty, 

+: Zastępca Burmistrza Miasta Dariusz Tracz 

e bakteria coli, która pojawiła się w wodzie, dotyczyła ujęcia w miejscowości Wierzbna, 
w komunikacie pojawiło się sformułowanie dotyczące Jarosławia, ale nie 

doprecyzowano, że chodzi o dwie ulice Jarosławia (kilka domów), faktycznie taka 
informacja krążyła w mediach społecznościowych wzbudzając duże zaniepokojenie 
wśród strony mieszkańców, 

e procedura komunikowania w sytuacjach zagrożenia epidemiologicznego nie została 
zachowana przez Sanepid i dopiero po interwencji ze strony władz miasta, informacja 

została skorygowana, 

4 Dyrektor Wydziału Nieruchomościami, Mieniem Komunalnym i Ochrony Środowiska 
UM Grażyna Strzelec i Komendant Straży Miejskiej Witold Ilić odnieśli się do tematu 
związanego z dzikim wysypiskiem śmieci. Podkreślali, że PSZOK nie przyjmuje styropianu 
wykorzystywanego do ocieplania budynków i mieszkańcy pozbywają się tego materiału 

wyrzucając go w różne miejsca i tworząc tym samym nielegalne wysypiska. 
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Ad XIII. Zakończenie obrad 
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Nikt z radnych nie zgłosił pisemnego wystąpienia w trybie $77 ust.6 Statutu Gminy 

Miejskiej Jarosław. 

Protokół sporządziły: 

  

podinsp ) eb Organizacyjno-Administracyjnego 
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